

Press Release

Parliamentary Assembly Communication Unit

Ref: 469b07

Tel: +33 3 88 41 31 93

Fax :+33 3 90 21 41 34

pace.com@coe.int

internet: www.coe.int/press



47 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

PACE President again calls for Russia's assent to vital reform of the European Court of Human Rights

Strasbourg, 02.07.2007 – René van der Linden, the President of the Parliamentary Assembly of the Council of Europe (PACE), made the following statement today, concerning ratification of Protocol No. 14 to the European Convention on Human Rights:

"I am disappointed that the Russian State Duma has still not assented to ratification of this vital protocol, blocking its entry into force. The delay beyond the end of June has triggered a partial renewal of the European Court, a complicated and time-consuming process which must now begin.

By helping the Court to deal more quickly with its backlog of cases, the protocol's main aim is to ensure individuals receive speedier and more effective justice. We are all the poorer for this failure, and it is Europeans – including from Russia – who will suffer most.

All I can do is to urge, once again, Russia to ratify this Protocol as soon as possible."

Le Président de l'APCE appelle une nouvelle fois la Russie à approuver une réforme vitale pour la Cour européenne des droits de l'homme

Strasbourg, 02.07.2007 – Aujourd'hui, le président de l'Assemblée parlementaire du Conseil de l'Europe (APCE), René van der Linden, a fait la déclaration suivante au sujet de la ratification du protocole n° 14 à la Convention européenne des droits de l'homme :

« Je suis déçu que la Douma d'État russe n'ait toujours pas donné son accord à la ratification de ce protocole vital, empêchant ainsi son entrée en vigueur. Le prolongement de cette situation au-delà du mois de juin impose de procéder maintenant à un renouvellement partiel de la Cour européenne, qui est un processus long et compliqué.

L'objectif principal de ce protocole est de veiller à ce que les citoyens bénéficient d'une justice plus rapide et plus efficace en aidant la Cour à résorber plus rapidement son retard. Cet échec nous pénalise tous et ce sont les Européens, y compris en Russie, qui en pâtiront le plus.

Je ne peux donc qu'exhorter, une fois de plus, la Russie à ratifier ce protocole le plus rapidement possible. »

The Parliamentary Assembly brings together 318 members from the national parliaments of the 47 member states.

President: René van der Linden (Netherlands, EPP/CD); Secretary General of the Assembly: Mateo Sorinas.

Political Groups: SOC (Socialist Group); EPP/CD (Group of the European People's Party); ALDE (Alliance of Liberals and Democrats for Europe); EDG (European Democratic Group); UEL (Group of the Unified European Left).